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PROTOKÓŁ Nr  118/2018 
posiedzenia Zarządu Powiatu Radomskiego 

odbytego w dniu 27 marca 2018 roku, godz.12.00 
 

 
W posiedzeniu udział wzięli: 
 
1. Mirosław Ślifirczyk - Starosta Radomski  
2. Leszek Margas  - Wicestarosta Radomski  
3. Marek Jarosz  - Członek Zarządu 
4. Adam Siczek  - Członek Zarządu  
5. Henryk Słomka  - Członek Zarządu 
 
oraz 
Renata Mazur - Sekretarz Powiatu 
Joanna Wontorska   - Skarbnik Powiatu 
(lista obecności stanowi załącznik Nr 1 do protokołu) 
 
Zebranych powitał Starosta Radomski Mirosław Ślifirczyk i poprosił o zgłaszanie uwag do 
porządku obrad. 
 
Uwag nie zgłoszono.  
 
Porządek obrad został przyjęty jednogłośnie i przedstawiał się następująco: 
 
1. Otwarcie posiedzenia i przyjęcie porządku obrad. 
 
2. Przyjęcie protokołu Nr 116/2018. 
 
3. Rozpatrzenie wniosku Nr 7/2018 Wydziału Geodezji, Kartografii, Katastru i 

Nieruchomości w sprawie przyjęcia informacji o stanie mienia Powiatu Radomskiego wg 
danych na dzień 31 grudnia 2017 roku.  

 
4. Podjęcie uchwały Zarządu Powiatu w sprawie przedłożenia Radzie Powiatu oraz 

Regionalnej Izbie Obrachunkowej rocznego sprawozdania z wykonania budżetu powiatu 
radomskiego za 2017 rok.  

 
5. Przyjęcie i podpisanie bilansu z wykonania budżetu powiatu za 2017 rok.  
 
6. Rozpatrzenie wniosku Nr 14/2018 Wydziału Edukacji w sprawie wyrażenia zgody na 

likwidację składników majątku będącego w użytkowaniu Poradni Psychologiczno – 
Pedagogicznej w Iłży.  

 
7. Rozpatrzenie wniosku Nr 18/2018 Wydziału Promocji i Rozwoju Powiatu w sprawie 

opinii dokumentacji projektowej na budowę drogi powiatowej nr 3336W Wieniawa – 
Przytyk - Jedlińsk. 

 
8. Podjęcie uchwały Zarządu Powiatu w sprawie zmian w planie dochodów i wydatków 

budżetu powiatu na 2018 rok i planie finansowym zadań z zakresu administracji 
rządowej.  
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9. Rozpatrzenie wniosku Nr 13/2018 Powiatowego Zarządu Dróg Publicznych w Radomiu 

w  sprawie wydania opinii odnośnie pozbawienia kategorii odcinka drogi powiatowej 
drogi nr 3301W Skrzynno – Borkowice – Bryzgów od km 5+307 do km 11 + 227, na 
terenie powiatu przysuskiego.  

 
10. Sprawy różne.  

-pisma (70 sztuk) Wydziału Geodezji, kartografii, Katastru i Nieruchomości, znak GKN-
II.683.(od Nr 6 do Nr 25).2018.AM oraz GKN-II.683.(od Nr 30 do Nr 79).2018.AM 
informujące o wszczęciu postępowania w sprawie wydania decyzji o ustaleniu wysokości 
należnego właścicielom odszkodowania za grunty przejęte przez powiat na potrzeby 
rozbudowy części drogi powiatowej Taczówek – Taczów – Milejowice wraz z budową 
ścieżki rowerowej w miejscowościach Gulin, Gulinek, Kozinki, Mleczków, Nieczatów, 
Taczów i Wola Taczewska gmina Zakrzew.  
- pisma (3 sztuki) Wydziału Geodezji, kartografii, Katastru i Nieruchomości, znak GKN-
II.683.26.2018.JL, GKN-II.683.27.2018.JL, GKN-II.683.28.2018 informujące o 
wszczęciu postępowania w sprawie wydania decyzji o ustaleniu wysokości należnego 
właścicielom odszkodowania za grunty przejęte przez powiat na potrzeby rozbudowy 
części drogi powiatowej Wolanów – Kończyce w miejscowości Wolanów.  
 

Przystąpiono do realizacji punktu 2 porządku obrad - Przyjęcie protokołu Nr 116/2018. 
 
Protokół 116 posiedzenia Zarządu został przyjęty bez uwag jednogłośnie.  
 
 
Przystąpiono do realizacji punktu 3 porządku obrad – Rozpatrzenie wniosku Nr 7/2018 
Wydziału Geodezji, Kartografii, Katastru i Nieruchomości w sprawie przyjęcia informacji o 
stanie mienia Powiatu Radomskiego wg danych na dzień 31 grudnia 2017 roku. 
 
Wniosek dotyczył przyjęcia informacji o aktualnym stanie formalno-prawnym mienia Powiatu 
Radomskiego według danych na dzień 31 grudnia 2017 roku.  
 
Pytań i uwag nie zgłoszono. 
Zarząd Powiatu jednogłośnie podjął uchwałę Nr 495/2018 w sprawie informacji o stanie 
mienia komunalnego Powiatu Radomskiego według danych na dzień 31 grudnia 2017 
roku. Stanowi ona załącznik Nr 2 do protokołu.  
 
 
Przystąpiono do realizacji punktu 4 porządku obrad –  Podjęcie uchwały Zarządu Powiatu w 
sprawie przedłożenia Radzie Powiatu oraz Regionalnej Izbie Obrachunkowej rocznego 
sprawozdania z wykonania budżetu powiatu radomskiego za 2017 rok. 
 
Skarbnik Powiatu Joanna Wontorska poinformowała, że realizacja budżetu powiatu 
radomskiego w 2017 roku przebiegała prawidłowo. Planowany budżet powiatu na koniec 2017 
roku wyniósł po stronie dochodów 135.719.086,77 złotych a po stronie wydatków wyniósł 
151.009.611,10 złotych. Dochody wykonano w wysokości 136.874.044,33 złotych (100,9%) a 
wydatki zrealizowano w wysokości 135.839.120,36 złotych (90,0%). Na przestrzeni roku 
zwiększono dochody per saldo o kwotę 4.815.279,09 a wydatki per saldo o kwotę 
15.468.372,04. W stosunku do uchwalonego budżetu plan dochodów został zwiększony o 3,7% 
a plan wydatków o 11,4%.  



3 

 

W porównaniu z 2016 rokiem poziom wykonania planu dochodów był większy o prawie 
1,8 mln złotych tj. o około 1,3%. Podobnie, jak w latach poprzednich największe dochody 
powiat uzyskał z dotacji i subwencji. Dochody zostały zrealizowane w 100,9% planu rocznego, 
co świadczy o tym, iż nie zostały przeszacowane. O poziomie wykonania dochodów 
zadecydowały wyższe niż planowano bieżące dochody własne powiatu, a przede wszystkim z 
tytułu udziałów powiatu w podatku dochodowym od osób fizycznych i odpłatności 
pensjonariuszy za pobyt w domach pomocy społecznej. Tym samym wykonane dochody 
bieżące znacząco przewyższały wydatki bieżące zachowując relację określoną w art.242 ust.2 
ustawy o finansach publicznych. 

Podjęte działania Zarządu Powiatu polegające na pozyskaniu dodatkowych środków dla 
powiatu oraz rozdysponowaniu nadwyżki budżetowej i wolnych środków na rachunku budżetu 
powiatu spowodowały, iż ilość zadań inwestycyjnych wzrosła z 23 do 36 a zrealizowane 
wydatki majątkowe wyniosły 25.831.790,38 złotych (75,6% planu). Pomimo, iż zostały 
zrealizowane w wysokości wyższej niż w 2016 roku o prawie 7,5 mln złotych nie udało się ich 
zrealizować w planowanej wysokości. Na obniżenie wskaźnika wykonania wydatków 
majątkowych miało wpływ nie rozpoczęcie realizacji zadań inwestycyjnych zaplanowanych 
przy udziale środków pochodzących z budżetu Unii Europejskiej w PZDP i szpitalach, z uwagi 
na przedłużające się działania niezależne od powiatu. Nie zrealizowano wykupu gruntów pod 
obwodnicę, projektu ASI i przyłącza gazowego w Jedlance. Zadania te zostały ujęte w uchwale 
budżetowej na 2018 rok. W zakresie wydatków bieżących związanych z całorocznym 
funkcjonowaniem jednostek powiatu wydatkowano środki publiczne w sposób celowy 
i racjonalny. 

W związku z powyższym rok zamknięto nadwyżką budżetową w kwocie 1.034.923,97 
złotych, pomimo zaplanowanego w uchwale budżetowej deficytu w wysokości prawie 
15.290.524,33 złotych. 

Stan zadłużenia powiatu kształtował się na poziomie bezpiecznym a mianowicie 
zobowiązania z tytułu zaciągniętych kredytów na koniec roku wynosiły 12.075.000 złotych 
i stanowiły 8,8% wykonanych dochodów. Obciążenie budżetu wydatkami na obsługę długu 
i rozchodami na jego spłatę kształtowało się poniżej dopuszczalnego wskaźnika ustalonego 
zgodnie z art.243 ustawy o finansach publicznych. 

Reasumując, można stwierdzić, iż wykonanie dochodów i wydatków budżetowych oraz 
przychodów i rozchodów budżetu powiatu w 2017 roku ocenia się pozytywnie. 

Szczegółowa analiza realizacji budżetu zawarta jest w informacji opisowej oraz 
w zestawieniach tabelarycznych.  
Wolnych środków jest 16.969.863 złote, z tym że zaangażowano do budżetu tego roku 
7.666.059 złotych.   
 
Wicestarosta Radomski Leszek Margas zapytał o niewygasające zadania, które do końca 
czerwca powinny być zrealizowane. Zapytał na jakim etapie jest ich realizacja, bo jest  już 
koniec marca.  
 
Skarbnik Powiatu Joanna Wontorska wyjaśniła, że zima uniemożliwiła realizację tych 
zadań. Środki, które mamy zabezpieczone tj.  3.718.000 złotych, praktycznie w całej wysokości 
są na tym rachunku. Realizacja tych zadań będzie możliwa jak będą sprzyjające warunki 
atmosferyczne. Pani dyrektor Chojnacka nie zgłaszała jej, aby było jakieś niebezpieczeństwo 
niezrealizowania któregoś z tych zadań.  
 
Wicestarosta Radomski Leszek Margas zapytał, co w przypadku niezrealizowania tych 
zadań.  
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Skarbnik Powiatu Joanna Wontorska odpowiedziała, że pieniądze wracają do budżetu, bo 
do 30 czerwca musi być inwestycja rozliczona, więc jeśli byłyby środki niewydatkowane z tego 
roku, to muszą wrócić na rachunek podstawowy budżetu i zadanie musi być jeszcze raz 
wprowadzone do budżetu. Po podjęciu takiej uchwały przez Radę, można aneksować umowę. 
Zadania drogowe, których realizacja została przeniesiona na ten rok to: Konary – Mniszek, 
Wolanów – Kończyce, Młodocin – Kowala, Bujak – Dzierzkówek, Gulin – Wsola – 
Wojciechów i Wieniawa – Przytyk – Jedlińsk. Oprócz tego były przeniesione na wydatki 
niewygasające opracowanie dokumentacji na drogi Skaryszew – Wólka Twarogowa, Orońsko 
– Dąbrówka Zabłotnia oraz wycinka drzew.     
 
Po przeprowadzonej dyskusji Zarząd Powiatu jednogłośnie podjął uchwałę Nr 496/2018 
w sprawie przedłożenia Radzie Powiatu oraz Regionalnej Izbie Obrachunkowej rocznego 
sprawozdania z wykonania budżetu powiatu radomskiego za 2017 rok. Stanowi ona 
załącznik Nr 3 do protokołu.  
  
 
Przystąpiono do realizacji punktu 5 porządku obrad – Przyjęcie i podpisanie bilansu 
z wykonania budżetu powiatu za 2017 rok. 
 
Skarbnik Powiatu Joanna Wontorska poinformowała, że bilans jest sporządzany w oparciu 
o zapisy księgowe, znajdujące się w księgach rachunkowych prowadzonych dla organu. W 
bilansie pokazana jest nadwyżka budżetowa dochodów nad wydatkami w wysokości 1.034.923 
złote. Pokazane też są zobowiązania i należności finansowe. Należności w stosunku do roku 
2016 wzrosły i wyniosły 1.466.560 złotych. Milion złotych stanowią nowe pożyczki udzielone 
w roku ubiegłym dla Szpitali po 500.000 złotych a 466.560 złotych to kwota, jaka została do 
spłaty przez Szpital w Pionkach pożyczki udzielonej w roku 2016 w wysokości 700.000 
złotych. Szpital spłaca pożyczkę na bieżąco. W bilansie jest też wskazana kwota 
niewygasających wydatków w wysokości 3.718.000 złotych. Skumulowany wynik budżetu 
stanowi kwotę dodatnią, co oznacza, że mamy budżet nadwyżkowy z kwotą 5.326.499 złotych. 
Są też załączniki z tych istotnych kont, które  składają się na poszczególne salda. W 
należnościach jest też znaczna pozycja dotycząca dotacji z Gminy Miasta Radomia na 
rozliczenie Powiatowego Urzędu Pracy, ale środki wpłynęły w marcu. Pokazana jest też 
subwencja oświatowa. Ale to wynika z tego, że wpływa ona w grudniu a dotyczy stycznia 
następnego roku. Wszystko jest zgodne z dokumentacją księgową.          
 
Pytań i uwag nie było. 
Zarząd Powiatu jednogłośnie przyjął a następnie podpisał bilans z wykonania budżetu 
powiatu za 2017 rok. Stanowi on załącznik Nr 4 do protokołu. 
 
Przystąpiono do realizacji punktu 6 porządku obrad - Rozpatrzenie wniosku Nr 14/2018 
Wydziału Edukacji w sprawie wyrażenia zgody na likwidację składników majątku będącego 
w użytkowaniu Poradni Psychologiczno – Pedagogicznej w Ił ży. 
 
Wniosek dotyczył wyrażenia zgody na likwidację składników majątku będącego 
w użytkowaniu Poradni Psychologiczno – Pedagogicznej w Iłży. Do likwidacji przeznaczono 
głównie wyposażenie pokoi poradni m.in. krzesła, fotele, zasłony, wykładziny, kosze na śmieci 
oraz  sprzęt radiowo-techniczny i komputerowy. Z  ekspertyz wynika, że sprzęt jest zepsuty, 
nie nadaje się do naprawy i należy go wycofać z eksploatacji. Pozostałe wyposażenie z uwagi 
na długotrwałe użytkownie jest zniszczone, porwane lub połamane. Komputer proponuje się 
zlikwidować poprzez odinstalowanie i fizyczne zniszczenie przed oddaniem do utylizacji. 



5 

 

Likwidacja zostanie dokonana poprzez oddanie zużytego wyposażenia do utylizacji 
podmiotowi uprawnionemu. 
 
Pytań i uwag nie było. Zarząd Powiatu jednogłośnie podjął uchwałę Nr 497/2018 w sprawie 
zgody na likwidację składników majątku będącego w użytkowaniu Poradni 
Psychologiczno-Pedagogicznej w Iłży. Stanowi ona załącznik Nr 5 do protokołu.   
 
 
Przystąpiono do realizacji punktu 7 porządku obrad - Rozpatrzenie wniosku Nr 18/2018 
Wydziału Promocji i Rozwoju Powiatu w sprawie opinii dokumentacji projektowej na budowę 
drogi powiatowej nr 3336W Wieniawa – Przytyk - Jedlińsk. 
 
Wniosek dotyczył zaopiniowania dokumentacji projektowej na budowę drogi powiatowej 
Wieniawa – Przytyk – Jedlińsk.  
Zespół ds. opiniowania planów zagospodarowania przestrzennego z terenu powiatu 
radomskiego przeanalizował wniosek przedłożony, przez pana Grzegorza Kowalika 
z Pracowni Projektowej RoadWay z Warszawy działającego w imieniu Powiatowego Zarządu 
Dróg Publicznych w Radomiu, w powyższej sprawie, nie wnosząc żadnych uwag tym samym 
pozytywnie go opiniując.  
 
Pytań i uwag nie było. Zarząd Powiatu jednogłośnie podjął uchwałę Nr 498/2018 w sprawie 
zaopiniowania dokumentacji projektowej na budowę drogi powiatowej nr 3336W 
Wieniawa – Przytyk - Jedlińsk. Uchwała stanowi załącznik Nr 6 do protokołu.  
 
 
Przystąpiono do realizacji punktu 8 porządku obrad - Podjęcie uchwały Zarządu Powiatu 
w sprawie zmian w planie dochodów i wydatków budżetu powiatu na 2018 rok i planie 
finansowym zadań z zakresu administracji rządowej. 
 

Projekt uchwały dotyczył przeniesienia wydatków w kwocie 1.000 złotych między 
paragrafami w rozdziale 71015 – nadzór budowlany, z przeznaczeniem na przeprowadzenie 
badań okresowych pracowników. Powyższa zmiana wprowadzona została także w planie 
finansowym zadań z zakresu administracji rządowej.  

Dotyczył również zwiększenia dochodów i wydatków budżetu o 22.700 złotych 
w rozdziale 85321 – zespoły do spraw orzekania o niepełnosprawności (w tym zwiększa się 
z dotacji z powiatu białobrzeskiego – 3.200 złotych i powiatu kozienickiego – 6.300 złotych, 
a zmniejsza się z dotacji z powiatu zwoleńskiego – 800 złotych i zwiększa się ze środków 
własnych z powiatu grójeckiego – 14.000 złotych), z przeznaczeniem na wypłatę wynagrodzeń 
z tytułu umów zlecenia dla orzeczników. 
 
Pytań i uwag nie było. Zarząd Powiatu jednogłośnie podjął uchwałę Nr 499/2018 w sprawie 
zmian w planie dochodów i wydatków budżetu powiatu na 2018 rok i planie finansowym 
zadań z zakresu administracji rządowej. Stanowi ona załącznik Nr 7 do protokołu.  

 
Przystąpiono do realizacji punktu 9 porządku obrad - Rozpatrzenie wniosku Nr 13/2018 
Powiatowego Zarządu Dróg Publicznych w Radomiu w sprawie wydania opinii odnośnie 
pozbawienia kategorii odcinka drogi powiatowej drogi nr 3301W Skrzynno – Borkowice – 
Bryzgów od km 5+307 do km 11 + 227, na terenie powiatu przysuskiego. 
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Wniosek dotyczył wydania opinii odnośnie pozbawienia kategorii odcinka drogi powiatowej 
drogi nr 3301W Skrzynno – Borkowice – Bryzgów od km 5+307 do km 11 + 227, na terenie 
powiatu przysuskiego. 
Zgodnie z ustawą o drogach publicznych pozbawienie drogi dotychczasowej kategorii 
dokonuje się w trybie właściwym  do zaliczenia drogi do odpowiedniej kategorii, tj. w drodze 
uchwały rady właściwego powiatu w porozumieniu z zarządem województwa,  po zasięgnięciu 
opinii wójtów, burmistrzów na obszarze, których przebiega droga oraz zarządów sąsiednich  
powiatów.   
Wnioskowany odcinek drogi powiatowej przebiega głównie przez las i ma charakter drogi 
lokalnej. Jest wykorzystywany głównie przez administrację nadleśnictwa i przez odbiorców 
drewna a tylko sporadycznie przez prywatnych użytkowników.  Droga ta będzie zaliczona do 
kategorii dróg gminnych. Nie łączy się z drogami powiatowymi powiatu radomskiego. 
 
Po przeprowadzonej dyskusji Zarząd Powiatu jednogłośnie podjął uchwałę Nr 500/2018 w 
sprawie wydania opinii odnośnie pozbawienia kategorii odcinka drogi powiatowej drogi 
nr 3301W Skrzynno – Borkowice – Bryzgów od km 5+307 do km 11 + 227, na terenie 
powiatu przysuskiego. Stanowi ona załącznik Nr 8 do protokołu.  
 
 
Przystąpiono do realizacji punktu 10 porządku obrad – Sprawy różne. 
 
Starosta Radomski Mirosław Ślifirczyk zapoznał członków Zarządu z pismami (70 sztuk) 
Wydziału Geodezji, Kartografii, Katastru i Nieruchomości, (znak GKN-II.683.(od 6 do Nr 
25).2018.AM oraz GKN-II.683.(od Nr 30 do Nr 79.2018.AM) informującymi o wszczęciu 
postępowania w sprawie wydania decyzji o ustaleniu wysokości należnego właścicielom 
odszkodowania za grunty przejęte przez powiat na potrzeby rozbudowy części drogi 
powiatowej Taczówek – Taczów – Milejowice wraz z budową ścieżki rowerowej w 
miejscowościach Gulin, Gulinek, Kozinki, Mleczków, Nieczatów, Taczów i Wola Taczewska 
gmina Zakrzew (70 szt.) oraz  pismami Wydziału Geodezji, kartografii, Katastru i 
Nieruchomości, znak GKN-II.683.26.2018.JL, GKN-II.683.27.2018.JL, GKN-II.683.28.2018 
informującymi o wszczęciu postępowania w sprawie wydania decyzji o ustaleniu wysokości 
należnego właścicielom odszkodowania za grunty przejęte przez powiat na potrzeby 
rozbudowy części drogi powiatowej Wolanów – Kończyce w miejscowości Wolanów (3 szt.)  
 
Sekretarz Powiatu Renata Mazur poinformowała, że Wojewoda Mazowiecki przysłał pismo 
informujące o tym, że powiat radomski ma 27 mandatów. Wobec czego przeprowadziła 
wyliczenia normy przedstawicielstwa w każdym z istniejących 6 okręgów. Z wyliczeń wynika, 
że w okręgu wyborczym Nr 3 Skaryszew - Kowala – Wierzbica powinno być 7 mandatów, 
obecnie jest 6. Gdyby zwiększyć liczbę mandatów w tym okręgu byłoby w powiecie 28 
mandatów, a może być 27. Obowiązujące przepisy dokładnie określają jak należy postąpić w 
takiej sytuacji. A mianowicie należy zabrać mandat z okręgu, gdzie jest najniższa norma 
przedstawicielstwa. Najniższa jest w Iłży, gdzie obecnie jest 3 mandaty.  Zabierając Iłży mandat 
przestaje tam istnieć okręg, bo żeby istniał musi być minimum 3 mandaty. Zatem należy 
dołączyć jedną gminę z okręgu Nr 3 do gminy Iłża. Zaproponowała, aby w okręgu Nr 2 były 
miasto i gmina Iłża oraz gmina Wierzbica. Byłoby tam wówczas 4 mandaty, a w okręgu Nr 3 
zostałaby gmina Skaryszew i gmina Kowala z 5 mandatami.  
W przypadku łączenia dwóch, lub więcej gmin w celu stworzenia jednego okręgu należy 
zapytać o opinie zainteresowane gminy; Iłżę, Wierzbicę, Skaryszew i Kowalę. Opinie te nie są 
wiążące. Zmiana granic okręgów winna się odbyć nie później niż 3 miesiące przed wyborami. 
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Zakładając, że wybory będą 21 października uchwała w sprawie podziału na okręgi musi być 
podjęta najpóźniej do połowy lipca, najlepiej na sesji czerwcowej.   
 
Wicestarosta Radomski Leszek Margas zapytał, czy ktoś może zaskarżyć naszą uchwałę. 
 
Sekretarz Powiatu Renata Mazur odpowiedziała, że może to zrobić 15 wyborców, wtedy 
PKW się tym zajmuje.  
 
Po przeprowadzonej dyskusji Zarząd Powiatu przyjął informację przedłożoną przez Sekretarz 
Powiatu o konieczności zmiany granic okręgów wyborczych. Na następne posiedzenie Zarządu 
zostanie przedłożony projekt uchwały w tej sprawie, który po przyjęciu go przez Zarząd będzie 
przedmiotem konsultacji z zainteresowanymi gminami.    
 
Wicestarosta Radomski Leszek Margas poinformował, że Marszałek ogłasza kolejne 
konkursy, za którymi stoją środki, po które można sięgnąć, ale nie mamy kompletnych 
dokumentacji. Rzecz dotyczy ogłoszonego naboru na modernizację kotłowni. Rozmawiali o 
Wierzbicy bo tam są dwa budynki DPS plus MOW, rozmawiali o CKZiU i jest mowa o 
Krzyżanowicach. Praktycznie jedynie Krzyżanowice mają dokumentację pozostałe jednostki 
nie. Jest zapowiedziane, że w III albo w IV kwartale zostanie ogłoszony podobny nabór na 
modernizacje kotłowni, zatem może warto byłoby się zastanowić w kontekście podziału 
nadwyżki i przygotować odpowiednie dokumentacje, bo samo napisanie wniosku to jest 
kwestia tygodnia, dwóch.  

Następnie poruszył sprawę porozumienia z gminą Jedlińsk dotyczącego przekazania 
naszego zadania, jakim jest prowadzenie szkoły ponadgimnazjalnej tej gminie. Rada Gminy w 
Jedlińsku  podjęła już odpowiednią uchwałę dołączając projekt porozumienia. Porozumienie to 
zostało przez nas skorygowane, ażeby było bardziej czytelne a przede wszystkim bezpieczne 
dla nas. (członkowie Zarządu otrzymali projekt tego porozumienia) Wniosek w tej sprawie 
stanie na kolejnym posiedzeniu Zarządu, ale chciałby aby ten projekt najpierw otrzymał Wójt 
celem zapoznania się z nim, żeby później nie było jakichś nieporozumień. Porozumienie to 
zostało sprawdzone przez naszych radców prawnych. Dodał, że nabór do szkół 
ponadgimnazjalnych rozpoczyna się 10 maja.  
 
Starosta Radomski Mirosław Ślifirczyk  poinformował, że w Starostwie odbyło się spotkanie 
w tej sprawie, na którym obecny był Wójt Jedlińska z delegacją. Mówili, że w tej szkole byłoby 
około 90 uczniów. Ale żeby branżowa szkoła istniała musi być miejsce nauczania 
teoretycznego i praktycznego zawodu.  Można to robić w zakładach pracy, z którymi podpisuje 
się odpowiednie porozumienie. Ale to też nie spełnia wszystkich wymogów, bo trzeba mieć 
warsztaty, takie jak my mamy np. w Pionkach. Zatem to nie będzie taka prosta sprawa. Ale 
wszystko zweryfikuje nabór.  
 Poinformował, że ustawowo kompetencje do prowadzenia szkół ponadgimnazjalnych, 
czy teraz ponadpodstawowych ma powiat. Może to robić gmina pod warunkiem, że powiat się 
zgodzi na to, żeby zrzec się tego prowadzenia.   
Trzeba mieć świadomość, że powoływanie nowej szkoły jest jakąś formą zachwiania rynku, w 
tym przypadku chodziłoby bardziej o Radom. Poza tym zawsze szkoła kosztuje więcej niż 
subwencja, którą się dostaje. Żeby stworzyć szkołę trzeba mieć lokal, trzeba ją wyposażyć, 
trzeba mieć nauczycieli, trzeba mieć pieniądze na bieżące utrzymanie jednostki. Wobec tego 
takie porozumienie musi zawierać zapisy, żeby to było bezpieczne dla nas. Nie tylko finansowo. 
Chcemy się pozbyć pośrednika tzn. porozumienie mówi o tym, że subwencja oświatowa będzie 
przychodziła prosto do gminy na prowadzenie tej szkoły. Jeśli gminie będzie brakowało na tę 
szkołę, to nie mają prawa przyjść do nas i powiedzieć, żebyśmy im dołożyli. Chcemy uniknąć 
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takich problemów, chociaż gmina twierdzi, że nie ma problemu, że będą kupowali pomoce 
dydaktyczno – naukowe itd. Porozumienie idzie w tym kierunku i stąd ta korekta, że my 
przekazujemy wszelkie swoje uprawnienia gminie, zarówno jeśli chodzi o nadzór, jeśli chodzi 
o prowadzenie tej szkoły, jak i sprawy finansowe. Pewnie szkoła ta będzie miała kłopoty 
finansowe, bo mała szkoła jak rozpoczyna działalność to zawsze ma problem z ilością uczniów, 
to nauczyciel będzie więcej kosztował niż subwencja. Będą kłopoty, stąd chcemy, aby to 
porozumienie zwalniało nas z jakichkolwiek odpowiedzialności.   
Poinformował, że Rada Gminy w Jedlińsku podjęła uchwałę w tej sprawie, do której 
załącznikiem było porozumienie napisane przez Gminę, przysłane nam do podpisania. Otóż 
kolejność powinna być inna. To my mamy prawo na swoich warunkach przekazać im to 
zadanie. Stąd dojdzie pewnie do takiej sytuacji, że jak wyślemy im nasze porozumienie to 
muszą ratyfikować to ponownie na sesji, najprawdopodobniej będą musieli uchylić swoją 
uchwałę. Następnie uchwałą Rady zgadzamy się na przekazanie prowadzenie szkoły 
branżowej, z załącznikiem w postaci tego porozumienia, które Gmina musi zaakceptować.      
 
Skarbnik Powiatu Joanna Wontorska poinformowała, że ustawa o samorządzie 
powiatowym mówi, że jak się komuś przekazuje własne zadanie, to przekazuje się na ten cel 
środki. Należy to wyjaśnić.  
 
Członkowie Zarządu poprosili o wyjaśnienie tej kwestii.  
 
Więcej spraw nie zgłoszono.  
 
Wobec wyczerpania porządku obrad Starosta Radomski zamknął 118 posiedzenie Zarządu 
Powiatu o godz.13.05 
 
Protokołowała: 
 
Alicja Dąbrowska 

Zarząd Powiatu: 
 

1. Starosta Radomski-  
Mirosław Ślifirczyk……………………..                      

 
2. Wicestarosta -  
Leszek Margas….………………………..                         
 
3. Członek Zarządu –  
Marek Jarosz……………………………                               

 
4. Członek Zarządu –  
Adam Siczek …………………………..                               

 
5. Członek Zarządu - 
Henryk Słomka…………………………                                

 
Sekretarz Powiatu – 
Renata Mazur ………………………….                                  

 
Skarbnik Powiatu – 
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Joanna Wontorska……………………….                           
 
 

 

 

 

 

 

 

 

 


